

Material History Review

The *Material History Review* provides a venue for refereed articles and research reports encompassing a range of approaches in interpreting the past through an analysis of Canadians' relationships to their material world. Critical reviews of books, exhibitions, and historic sites, artifact studies and reports on collections encourage the use of material evidence in understanding historical change and continuity.

MHR is distributed to more than 250 universities, research institutes, museums, and libraries, in 30 countries. It is indexed in *America: History and Life*, *Journal of American History*, *Technology and Culture's* Current Bibliography in the History of Technology, and *Annual Bibliography of Ontario History*. *MHR* is also indexed on the CHIP database, available through the Canadian Heritage Information Network (CHIN).

Subscription Rates

(Canadian subscribers please add 7% GST; outside Canada, please pay in \$US)

	One-Year 1996	Two-Year 1996-1997*	Three-Year 1996-1998*
Individuals	\$18.00	\$32.00	\$46.00
Institutions	\$30.00	\$52.00	\$77.00
Back Issues	\$ 8.50	\$ 8.50	\$ 8.50

* Rates valid until December 31, 1996.

The *Material History Review* is published twice a year. Cheques or money orders should be made payable to the National Museum of Science and Technology. Please allow four weeks for back orders. Subscriptions and related correspondence should be addressed to:

Finance Division (MHR)
National Museum of Science and
Technology
P.O. Box 9724, Station T
Ottawa, Ontario
K1G 5A3

Credit card orders (including name, card number, expiry date, amount and signature) can be faxed to: Finance Division (MHR), 613 990-3635.

Submission of Manuscripts

Correspondence concerning contributions, author guidelines and editorial matters should be addressed to the Managing Editor, *Material History Review*, at the above address.

Revue d'histoire de la culture matérielle

La *Revue d'histoire de la culture matérielle* présente des articles et des travaux de recherche ayant fait l'objet de rapports critiques, qui proposent différentes façons d'aborder l'étude et l'interprétation du passé par l'analyse des rapports unissant les Canadiens et leur monde matériel. Des critiques de livres, d'expositions et de lieux historiques, des études d'objets et des articles sur les grandes collections canadiennes favorisent l'utilisation de témoins matériels dans l'interprétation du changement et de la continuité historiques.

La *Revue* est envoyée à plus de 250 universités, instituts de recherche, musées et bibliothèques dans 30 pays. Elle est répertoriée dans *America: History and Life*, *Journal of American History*, dans la « Current Bibliography in the History of Technology » publiée dans *Technology and Culture*, et dans *Annual Bibliography of Ontario History*. Elle figure également dans la base de données CHIP, accessible par l'entremise du Réseau canadien d'information sur le patrimoine (RCIP).

Tarifs d'abonnement

(au Canada, ajouter TPS de 7 p. 100; à l'extérieur du Canada, payer en \$ américains)

	Un an 1996	Deux ans 1996-1997*	Trois ans 1996-1998*
Particuliers	18,00 \$	32,00 \$	46,00 \$
Établissements	30,00 \$	52,00 \$	77,00 \$
Anciens numéros	8,50 \$	8,50 \$	8,50 \$

* Tarifs en vigueur jusqu'au 31 décembre 1996 inclus.

La *Revue* paraît deux fois l'an. Les chèques ou mandats postaux doivent être faits à l'ordre du Musée national des sciences et de la technologie. Il faut compter quatre semaines pour la livraison des anciens numéros. Toute correspondance au sujet des abonnements doit être envoyée à l'adresse suivante :

Division des finances (RHCM)
Musée national des sciences et de la technologie
C.P. 9724, succursale T
Ottawa (Ontario)
K1G 5A3

Les commandes payées par carte de crédit (comprenant nom, numéro et date d'expiration de la carte, montant et signature) peuvent être acheminées par télécopieur à la Division des finances, au (613) 990-3635.

Présentation des manuscrits

Toute correspondance concernant les articles ou leur présentation, ainsi que les questions rédactionnelles, doit être adressée au directeur administratif, *Revue d'histoire de la culture matérielle*, à l'adresse mentionnée plus haut.

The *Transformation* series presents original research on science and technology history and issues in Canada through refereed monographs or collections of shorter studies, consistent with the museum's thematic framework "The Transformation of Canada."

- No. **1** Babaian, S. Radio Communication in Canada: An Historical and Technological Survey. 1992. (\$10)
- No. **2** Dewalt, B. Building a Digital Network: Data Communications and Digital Telephony, 1950-1990. 1992. (\$10)
- No. **3** Dewalt, B. Technology and Canadian Printing: A History from Lead Type to Lasers. 1995. (\$15)
- No. **4** Wilson, G. A History of Shipbuilding and Naval Architecture in Canada. 1995. (\$15)
- No. **5** Muise, D. and McIntosh, R. Coal Mining in Canada: A Historical and Comparative Overview. 1996. (\$15)

A limited quantity of these publications is available (price includes GST). A cheque or money order payable to the *National Museum of Science and Technology* must accompany all orders and should be addressed to:

Finance Division — Transformation
National Museum of Science and
Technology
P.O. Box 9724, Station T
Ottawa, Ontario
K1G 5A3

La collection *Transformation* présente les travaux originaux de recherche sur l'histoire des sciences et de la technologie au Canada et sur les questions qui s'y rattachent, sous forme de monographies examinées ou de collections d'études plus succinctes s'inscrivant dans le cadre thématique du Musée « La transformation du Canada ».

- N° **1** Babaian, S. Radio Communication in Canada : An Historical and Technological Survey. 1992. (10,00 \$)
- N° **2** Dewalt, B. Building a Digital Network : Data Communications and Digital Telephony, 1950-1990. 1992. (10,00 \$)
- N° **3** Dewalt, B. Technology and Canadian Printing : A History from Lead Type to Lasers. 1995. (15,00 \$)
- N° **4** Wilson, G. A History of Shipbuilding and Naval Architecture in Canada. 1995. (15,00 \$)
- N° **5** Muise, D. et McIntosh, R. Coal Mining in Canada : A Historical and Comparative Overview. 1996. (15,00 \$)

Une quantité limitée de ces publications est toujours disponible (le prix indiqué comprend la TPS). Veuillez joindre à chaque commande un chèque ou mandat-poste à l'ordre du Musée national des sciences et de la technologie et adresser le tout à la

Division des finances – Transformation
Musée national des sciences et de la
technologie
C.P. 9724, Succursale T
Ottawa (Ontario)
K1G 5A3

Canada

ISSN 1183-1073



\$12.00

12,00 \$ 9 771183 107008